

經濟研究

編輯委員會

主編

賴景昌

中央研究院經濟研究所

編輯委員

李怡庭
臺灣大學經濟學系
張俊仁
中央研究院經濟研究所
陳聖賢
政治大學財務管理學系
蔡崇聖
臺灣大學經濟學系

林世昌
清華大學經濟學系
陳旭昇
臺灣大學經濟學系
劉錦添
臺灣大學經濟學系

執行編輯

劉曦敏
臺北大學經濟學系

盧佳慧
臺北大學經濟學系

編輯助理

蕭惠文 臺北大學經濟學系

出版簡史

本刊於民國四十五年創刊，曾使用過的名稱包括：「財經學報」、「經濟學報」。自第十九期（民國六十五年）起，改為今名，為一學術性年刊。又自民國八十三年起改為半年刊，於每年一月及七月出刊。從民國九十四年起，本刊長期被收錄於「臺灣社會科學引文索引」（TSSCI）資料庫，並於民國一百年開始列名於美國經濟學會所編輯之經濟文獻索引（EconLit）和 EBSCO 資料庫，於民國一百零一年開始列名於 ProQuest 資料庫。

訂閱辦法

訂閱費用：

- (1)台灣：全年新台幣 500 元，每期新台幣 300 元（含普通郵資）。
 - (2)台灣以外：全年 25 美元，每期新台幣 15 美元（水陸郵費包含在內）。
- 郵政劃撥帳戶：19456481 國立臺北大學。請註明：訂閱經濟研究。
支票請開抬頭：國立臺北大學，並寄國立臺北大學出納組收。
請註明：訂閱經濟研究。
歡迎學術機關交換期刊。

Taipei Economic Inquiry

Chief Editor

Ching-Chong Lai

Institute of Economics, Academia Sinica

Editorial Board

Juin-Jen Chang

Institute of Economics, Academia Sinica

Shiu-Sheng Chen

Department of Economics, National Taiwan University

Shih-Chang Lin

Department of Economics, National Tsing Hua University

Tsung-Sheng Tsai

Department of Economics, National Taiwan University

Sheng-Syan Chen

Department of Finance, National Chengchi University

Yiting Li

Department of Economics, National Taiwan University

Jin-Tan Liu

Department of Economics, National Taiwan University

Executive Editors

Shi-Miin Liu

Department of Economics, National Taipei University

Chia-Hui Lu

Department of Economics, National Taipei University

Editing Assistant

Hui-Wen Hsiao Department of Economics, National Taipei University

Publications

Taipei Economic Inquiry was first published around 1956 under the title *Journal of Finance and Economics*. Various other titles, including the *Journal of Economics*, were used before the current name was officially adopted in 1976 with the publication of Volume 19. In 1994, *Taipei Economic Inquiry* changed to a semiannual publication. It is now issued every January and July. In 2005, *Taipei Economic Inquiry* became a journal regularly collected by the Taiwan Social Science Citation Index. The journal has also gained international readership through accredited databases, entering the listing for *EconLit* and *EBSCO* in 2011 and *ProQuest* in 2012.

Subscription Information

Taipei Economic Inquiry charges NT\$500 per year and NT\$300 per issue for subscribers in Taiwan, and US\$25 per year and US\$15 per issue for subscribers outside Taiwan (postal remittance fees included). Subscribers in Taiwan should submit deposits to Postal Account No. 19456481, National Taipei University; and subscribers outside of Taiwan should make checks or money orders payable to National Taipei University and send it to: Cashier Section, National Taipei University, 151, University Rd., San Shia, New Taipei City, Taiwan.